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Pani 

DOROTA CHAŁAT 

Radna Rady Miejskiej  

w Koszalinie  

 

 

Odpowiadając na Pani interpelację  zgłoszoną na sesji Rady Miejskiej w dniu 23 września 2021 r. 

w sprawie osłony śmietnikowej przy ul. Ratajczaka 1-7 informuję: 

 

Odpady wielkogabarytowe z zabudowy wielorodzinnej odbierane są z częstotliwością raz na dwa 

tygodnie, przy czym odbiorowi podlegają jedynie odpady zakwalifikowane jako „gabaryty”. Pozostałe 

rodzaje odpadów znajdujące się wśród nich nie podlegają odbiorowi. 

Do obowiązków zarządcy należy oddanie do utylizacji innych odpadów niż gabaryty znajdujące 

się w miejscu gromadzenia.  Jednocześnie informuję, że opóźnienia w odbiorze występują głównie 

z powodu bardzo dużej ilości odpadów wielkogabarytowych składowanych przy osłonach, które są 

wymieszane z innymi odpadami co bezpośrednio przekłada się na czas realizacji usługi odbioru.  

Należy również zwrócić uwagę na  bezpośrednie przyczyny wpływające na sytuację z którą mamy 

do czynienia przy osłonie przy ul. Ratajczaka: 

 brak bieżącego utrzymania porządku i czystości przy osłonie śmietnikowej zgodnej  

z Regulaminem utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Koszalina,  

 brak bieżącej segregacji odpadów w miejscu składowania odpadów wielkogabarytowych, 

 brak dyscypliny mieszkańców tzn. składowanie przy osłonie odpadów które powinny być przez 

mieszkańca dostarczone bezpośrednio na PSZOK,  

 wystawianie odpadów wielkogabarytowych nie tyko przed dzień ich wywozu ale również 

kolejnego dnia po już zrealizowanym odbiorze.  

 



Zdjęcie 1. Osłona śmietnikowa przy ulicy Ratajczaka 1-7 w dniu realizowania odbioru odpadów wielkogabarytowych.  

 
 

 
Zdjęcie 2. Osłona śmietnikowa przy ulicy Ratajczaka 1-7 po zrealizowanym odbiorze odpadów wielkogabarytowych. 

 

 

 

 



 

 
Zdjęcie 3. Wizja lokalna dzień po odbiorze odpadów wielkogabarytowych przy ul. Ratajczaka 1-7 w dniu 24 września 2021. 

Wystawione odpady gabarytowe oraz drzwi które powinny być dostarczone na PSZOK. 

 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. dokłada wszelkich starań, aby opóźnienia były 

jak najkrótsze i najmniej uciążliwe dla mieszkańców. W czerwcu 2021 r. wspólnie ze Spółką  

przeprowadzona została akcja edukacyjna  pn.: „Twoje śmieci –wspólna sprawa”. Gmina zleciła w ramach 

akcji edukacyjnej posprzątanie 4 problematycznych osłon śmietnikowych i terenów wokół z odpadów, 

które niewłaściwie zostały składowane (w załączeniu). 

Ponadto Gmina zleciła wykonanie w ramach edukacji ekologicznej 2021: 

-  50 000 ulotek dotyczących instrukcji segregacji oraz zawierających informacje o odpadach 

problemowych, które można oddać na PSZOK, 

-  400 sztuk tablic z instrukcją segregacji odpadów, które zostaną rozdane zarządcom nieruchomości 

do zawieszenia przy osłonach śmietnikowych, 

-      5 000 plakatów dotyczących właściwego postępowania z odpadami wielkogabarytowymi, które 

zostaną rozdane zarządcom nieruchomości w celu rozwieszenia na klatkach schodowych, 

- 5 000 magnesów z instrukcją segregacji przeznaczone dla mieszkańców nowo powstałych 

nieruchomości, którzy będą składać deklarację o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w Wydziale Środowiska. 

 

We wrześniu zlecono powtórnie posprzątanie terenu wokół 5 innych problematycznych osłon na 

terenie Koszalina, przy których sytuacja była już w tak fatalnym stanie, że utrudniała dojście do 

pojemników i stwarzała problemy podczas realizacji odbioru odpadów wielkogabarytowych, które 

musiały być wyciągane ze sterty innych odpadów.    

Jednocześnie podkreślam, że do Wydziału Środowiska Urzędu Miejskiego w Koszalinie nie 

wpływają zgłoszenia od zarządców nieruchomości przy ul. Ratajczaka 1-7 oraz ul. Ratajczaka 2-12, którzy 

zadeklarowali korzystanie z przedmiotowej osłony, dotyczących nieprzestrzegania harmonogramu 

odbioru odpadów. O problemie dowiaduję się dopiero wtedy, kiedy zaistniała sytuacja, jest już na tyle 

poważna, że występuje problem w rozstrzygnięciu czy mamy do czynienia z opóźnieniem 

w wykonywaniu usługi, czy z powodów które zostały wyżej wymienione.  

 

Prezydent Miasta  

   Piotr Jedliński 

           



 


